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جذب سرمایه خارجی در دولت یازدهم 3 تا 4 برابر دولت نهم و دهم بوده است

صعود سرمایه گذاری 

4

شهروند| دولت یازدهم 3 تا 4 برابر دولت نهم و دهم 
ســرمایه گذاری خارجی جذب کرده اســت. براساس 
گزارش بانــک مرکزی میزان جذب ســرمایه گذاری 
خارجی در دولت یازدهــم 11.8 میلیــارد دلار بوده 
اســت؛ این در حالی اســت که در دولت نهم در قالب 
89 طرح 3.4 میلیــارد دلار و در دولت دهم با 29 طرح 
3.9 میلیارد دلار ســرمایه خارجی جذب شده است. 
اســحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهوری که 
دیروز در نمایشگاه ایران پلاست حاضر شده بود، جذب 
ســرمایه گذاری خارجی را به عنوان محور گفت و گوی 
خود با خبرنگاران اعلام و تأکید کرد: ایران برای جذب 
60  میلیارد دلار ســرمایه گذاری خارجی با بانک های 
آسیایی و اروپایی مذاکره داشته و تاکنون 26  میلیارد 

دلار قرارداد با بانک های خارجی منعقد کرده است. 
این موضوع در حالی رخ می دهد که اگر ایران موفق 
شود مذاکرات 60  میلیارد دلاری را به سرانجام برساند؛ از 
معدود مواردی است که چشم انداز برنامه های توسعه ای 
تقریبا محقق شده است چرا که بر اساس برنامه ششم 
توســعه ایران باید 65  میلیارد دلار سرمایه خارجی در 

بخش های مختلف جذب کند. 
حالا در شــرایطی که معــاون اول رئیس جمهوری 
تداوم رشد مثبت اقتصاد و بهبود وضع اشتغال با جذب 
سرمایه گذاری خارجی را پیش بینی می کند، مسعود 
نیلی، دستیار ویژه رئیس جمهوری در امور اقتصادی هم 
به اتاق بازرگانی رفت و بیشتر به ابر چالش های کشور 
پرداخــت. چالش هایی که به گفتــه او باید به صورت 
واقع بینانه مورد ارزیابی قرار بگیرند. نیلی البته اعلام کرد 
که نه گزارش های کاملا مثبت درباره اقتصاد کشور را 

می پسندد و نه منفی بافی دراین باره را. 
جذب 14 میلیارد دلار سرمایه گذاری مستقیم 

اسحاق جهانگیری که در مراسم افتتاح یازدهمین 
نمایشــگاه بین المللی ایران پلاست صحبت می کرد، 
به این موضوع اشاره کرد که ایران شرایط تبدیل شدن 
به قطب اقتصاد جهــان را دارد و با بانک های اروپایی و 
آســیایی مذاکراتی برای جذب 60  میلیارد دلار انجام 
شــده اســت. به گفته معــاون اول رئیس جمهوري، 
26 میلیارد دلار با بانک های خارجــی قرارداد منعقد 
شــده و دولت ضمانتنامه صادرکرده که خط اعتباری 

ایجاد شده استفاده شود.
جهانگیری اولویت اول را اســتفاده از منابع خارجی 
بخش خصوصی توصیف و تأکید کرد که باید از فرصت 

پیش آمده استفاده شود.
این مقام مسئول در ادامه یکی از اصلی ترین صنایع 
ایران را  صنعت پتروشیمی دانست و با بیان این که برای 
توســعه این صنعت دانش بنیان و مردمی برنامه های 
خوبی تهیه شده است، عنوان کرد یکی از بخش هایی که 

اولویت جذب سرمایه خارجی دارد، پتروشیمی است. 
به گفته جهانگیری در دولــت یازدهم 19 میلیارد و 
377 میلیون دلار ســرمایه گذاری مستقیم در وزارت 
اقتصاد تصویب شد که 11 میلیارد و 660 میلیون دلار از 

این رقم وارد کشور شده است. 
او در بخش دیگری از سخنانش در مورد تداوم تمام 
شــاخص های مثبت اقتصادی و این موضوع که دولت 
بتواند گشایشــی در چالش های بیکاری و وضع مردم 

ایجاد کند، ابراز امیدواری کرد. 
به گفته معاون اول رئیس جمهوری نیاز داریم برای 
توسعه، کسب اقتدار و قدرت اقتصادی کشور طرح ها و 
برنامه های مختلفی را اجرا کنیم، رشد صنعتی را دنبال 
کنیم، به سیاســت های اقتصاد مقاومتی عمل کنیم، 
افق تازه ای برای رونق باز کرده و همچنین چالش های 

بیکاری را حل کنیم.
جهانگیری بــا بیان این که نیازمند عــزم ملی برای 
نوســازی نگرش ها جهت توانمندســازی شهروندان 
هستیم، تأکید کرد که در مقطع فعلی اقتصاد در مسیر 
خوبی قرار دارد و به رغم نقدها و محدودیت هایی که در 
جامعه و کشور وجود دارد مسیر اقتصاد کشور صحیح 

پیموده می شود و شاخص ها قابل قبول است.
او رشــد اقتصــادی 12 درصــدی در  ســال 95 را 
نشان دهنده ثبات در اقتصاد دانست و عنوان کرد که در 
سه ماهه اول  سال  جاری رشد اقتصادی کشور 6.5 درصد 

و بدون نفت 7 درصد بوده است.
به گفته جهانگیری برخی می گفتند که به دلیل سهم 
بالای نفت قادر نیستیم رشد اقتصادی را دنبال کنیم، 
اما در همه بخش های اقتصادی رشد مثبت بوده است؛ 
به  طوری که بعد از یک دوره طولانی مدت منفی بودن 
رشد معدن و ساختمان، شاهد روند مثبت این دو بخش 

هستیم.
آن  طور که معــاون اول رئیس جمهوری می گوید، 
رشد سرمایه ناخالص ملی در  سال گذشته 6.2 درصد 
و در سه ماهه اول امســال 7.1 درصد بوده و تورم یک 
رقمی  سال گذشــته، امســال هم ادامه پیدا کرد و تا 
مرداد ماه امسال هم همچنان تک رقمی و 7.7 درصد 

بوده است.

6 ابر چالش اقتصاد ایران
حالا در شــرایطی که جهانگیری نســبت به تداوم 
شاخص های مثبت اقتصادی ابراز امیدواری کرده است، 
دستیار ویژه رئیس جمهوری که به  عنوان میهمان در 
نشست هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن 
و کشاورزی ایران حضور داشت، به تشریح 6 ابر چالش 
اقتصاد ایران پرداخت و تأکیــد کرد که دولت باید رفاه 

مبتنی بر اضمحلال منابع را کنار بگذارد.
به گفته مســعود نیلی اقتصاد دو چهــره دارد؛ یک 
چهره می گوید که تورم تک رقمی شده، رشد اقتصادی 
داشته ایم و اشــتغالزایی بالاست، اما در نقطه مقابل ابر 
چالش هایی هستند که نمی توان منکر آنها شد و این 
6 ابر چالش شامل بحران آب، محیط زیست، بیکاری، 
چالش هــای نظام بانکــی، صندوق بازنشســتگی و 
کسب و کارهای خرد بسیار بزرگ و مخربند؛ به همین 
دلیل تنها بیان یک توصیه برای اقتصاد کشور با توجه به 

دو چهره آن سخت است.
به گفته او سیاســیون در برابر این چالش دو دسته 
هستند؛ یک دسته که شــوق فراوانی برای بیان چهره 
خوب دارند و مدام دم از رشد و اشتغال می زنند و دسته 
دوم منکر موفقیت ها بوده و مشکلات را بیان می کنند؛ 
به  طوری که اگر بگوییم در یک  سال گذشته 675 هزار 
شغل ایجاد شده، دســته دوم در مقابل می گویند سه  

میلیون بیکار در کشور داریم.
نیلی تأکید کرد که به لحاظ کارشناسی هر دو درست 
می گویند؛ یعنی ما هم دســتاوردهای ارزشــمندی 
داشتیم و کشور در  ســال 95 رشد داشته و هم از سوی 
دیگر ابر چالش ها از نظر ایجاد مشکل به ما بسیار نزدیک 
هســتند و هیچ کدام از این دو چهره اقتصادی کشور را 

نمی شود نادیده گرفت.
دســتیار ویژه رئیس جمهوری معتقد است که هر 
دو چهره اقتصادی کشور قابل جمع هستند و آنچه از 
نظر رشد اقتصادی و کاهش تورم می بینیم، اگر با رشد 

اقتصادی کشورهای منطقه مثلا عربستان که تنها یک 
دهم درصد رشد داشت، مقایسه کنیم می بینیم که در 

مقابل رشد 2.4 اقتصادی ما بسیار خوب است.
نیلی تأکید کــرد: از این جهــت می گویم دو چهره 
اقتصادی ما قابل جمع است که اقتصاد ما در یک بستر 
عقلانی در حرکت اســت؛ اما بــا چارچوب های فعلی 
اقتصاد آنچه روی آن تأکید می کنم، این است که تداوم 
شرایط خوب اقتصادی در گروه اصلاح ساختار اقتصادی 

است.
اصلاح نظام بانکی؛ مهمترین مشکل اقتصادی

اما مسعود نیلی مهم ترین چالش اقتصادی کشور در 
میان 6 ابر چالش موجود را اصــلاح نظام بانکی و نرخ 
بالای سود سپرده ها دانست که هزینه های تولید را بالا 
برده و مقدم بر همه اقدامات دیگری است که در راستای 

اصلاح ساختار اقتصادی کشور باید انجام شود.
او با تأکید بر لزوم اصــلاح نظام بانکی تأکید کرد که 
موضوع نرخ ســود ســپرده ها و بالا بودن آنها، معلول 
بیماری بزرگ نظام بانکی است که تا این بیماری درمان 

نشود، امکان کاهش نرخ سود سپرده وجود ندارد.
رفاه مبتنی بر اضمحلال منابع را کنار بگذاریم

نیلی در بخــش دیگری از ســخنانش عنوان کرد: 
ساختار اقتصادی از نظر من به معنی عوامل بلندمدت 
بر اقتصاد کشور است که تعیین می کند نقش آفرینان 
شامل تولید کننده و مصرف کننده چه رفتاری خواهند 
داشــت. مثلا در حوزه آب در دهه های گذشته دولت 
به عنوان تولید کننــده منابع آب علایمــی به مردم 
به عنوان مصرف کننده می داد که با بحران در سال های 
آینده مواجه هستیم و یا علایم بیشتر در بزرگتر کردن 
علایم آب بود؟ یا این که در صندوق های بازنشستگی 
در سال های گذشته هیچ گاه به فکر ایجاد تعادل بین 
منابع و مصارف صندوق ها بودیم؟ آیا زمانی که ســن 
بازنشستگی را از 65ســالگی به 50سالگی در مردان 
و 60سالگی به 45سالگی را در زنان تقلیل داده ایم به 
این اندیشــیدیم که بعدا چه اتفاقی می افتد. به گفته 
او نتیجه این شد که در  ســال 94 در قانون بودجه در 
صندوق بازنشستگی 1500 میلیارد در نظر گرفته شد، 
ولی در مقابل بودجه  سال 96 رقم صندوق بازنشستگی 
40 هزار  میلیارد تومان. مشاور رئیس جمهوری پیشنهاد 
داد برای این که همه ما بر یک موضوع اجماع داشــته 
باشیم رفاه مبتنی بر اضمحلال منابع را کنار بگذاریم. 
نیلی در خصوص انتقاد بخش خصوصی از بزرگ بودن 
دولت هم عنوان کرد که بزرگ بودن دولت در دو حالت 
مختلف قرار دارد؛ از نظر مالــی دولت در اقتصاد ایران 
اتفاقا بزرگ نیســت و حتی به دولت بزرگتر احتیاج 
داریم؛ اما نه دولتی که پــول را هدر بدهد. حالت دوم 
بزرگ بودن دولــت از نظر تعداد کارکنان اســت که 
من این موضــوع را می پذیرم. به گفته دســتیار ویژه 
رئیس جمهوری دولت بهینه دولتی است که گردش 
مالی آن 21 تا 22 درصد GDP باشد که ما نیز در حال 

نزدیک شدن به این رقم هستیم.

خارجی هایی که سنگ پای ایرانی 
مصرف می کنند

ایرنا| آمار گمرک جمهوری اســلامی ایران 
از صادرات 34 هزار و 579 کیلوگرم ســنگ پا به 
جمهوری آذربایجان، عراق، کویت، ازبکســتان، 
استرالیا، ترکمنستان، هلند و افغانستان در پنج 
ماهه امســال حکایت دارد. براساس این گزارش 
ارزش این حجم صادرات 956میلیون و 245 هزار 
ریال معادل 29 هــزار و 454 دلار بود.همچنین 
براســاس آخرین آمار تجــارت خارجی، در پنج 
ماهه نخست امسال ســه هزار و 390 تن شامپو 
به ارزش 6 میلیون و 195 هزار دلار از کشور صادر 
شد. پاکستان، جمهوری آذربایجان، ارمنستان، 
افغانستان، تاجیکستان، ترکمنســتان، عراق، 
اتریش، کویت، هلند، بحرین، اســترالیا و امارات 

خریدار شامپو ایرانی بودند.
در همین مدت نیز 43هــزار و 387 کیلوگرم 
آسانســور با ارزش پنج میلیــارد و 21 میلیون و 
223 هزار ریال معادل 154 هــزار و 267 دلار به 

گرجستان، عراق، اوکراین و افغانستان صادر شد.

پیشنهاد ویژه

ویترین ایران

 مقامات بازنشسته
 می توانند سرکار بروند 

ایرنا| نمایندگان مجلس شــورای اســلامی 
تصویــب کردند کــه مقامــات مشــمول قانون 
ممنوعیت بکارگیری بازنشســتگان نمی شوند. در 
این مصوبه منظور از مقامات ســران سه قوه،معاون 
اول رئیس جمهوری، نواب رئیس مجلس، اعضای 
شورای نگهبان، وزیران، نمایندگان مجلس و معاونان 
رئیس جمهوری، اســتانداران، سفرا و معاونان وزیر 
اعلام شده اند. این مصوبه با 170 رأی موافق، 22 رأی 
مخالف و یک رأی ممتنع از 238 نماینده حاضر به 

تصویب رسید.

بهره برداری از 3 مجتمع پتروشیمی 
بیژن زنگنه وزیــر نفت از افتتاح ســه مجتمع 
پتروشیمی کاوه، پتروشیمی پردیس و پتروشیمی 
بوشــهر در  ســال جاری خبر داد و افزود: از  ســال 
گذشته تاکنون پتروشــیمی لرستان، پتروشیمی 
ارومیه، پتروشیمی مهاباد، پتروشیمی مرودشت، 
پتروشــیمی کارون، پتروشــیمی کردســتان به 

بهره برداری رسید.

 طرح افزایش وام مسکن 
روی میز دولت

 مهر| حامد مظاهریان معاون مسکن و ساختمان 
وزیر راه و شهرســازی از ارایه پیشــنهاد به دولت 
بــرای افزایش میــزان وام مســکن، کاهش مدت 
سپرده گذاری و همچنین افزایش مدت بازپرداخت 
تسهیلات خبر داد. او ادامه داد: سیاست ما این است 
که میزان این تسهیلات را افزایش و درعین  حال دوره 
سپرده گذاری تسهیلات صندوق مسکن یکم را از دو 
دوره شش ماهه به دو دوره پنج ماهه کاهش دهیم به 
نحوی که سپرده گذاران به جای انتظار یک ساله برای 
دریافت این تسهیلات بتوانند در یک دوره 10 ماهه از 
تسهیلات صندوق مسکن یکم بهرمند شوند. معاون 
وزیر راه و شهرســازی در امور مسکن و ساختمان 
همچنیــن از رایزنی بــرای افزایش مدت ســقف 
بازپرداخت این تسهیلات که درحال حاضر 12 سال 
است خبر داد و در رابطه با زمان اجرایی شدن شرایط 
جدید صندوق پس انداز مسکن یکم گفت: درحال 
حاضر این پیشنهادات به کمیته ای در هیأت دولت 
ارایه شده که درحال بررسی منابع و مصارف هستند.

 بازسازی ۱۵۰۰کیلومتری
 شبکه توزیع آب 

روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب| درحال 
حاضر میزان آب بدون درآمد در استان تهران حدود 
23.5 درصد اســت که از این مقدار تنها 10 درصد 
مربوط بــه تلفات فیزیکی )واقعی( شــبکه توزیع، 
انشــعاب ها، خط انتقال و مخازن اســت. براساس 
اعلام شــرکت آب و فاضلاب تهران در پنج ســال 
گذشــته بیش از 1500 کیلومتر بازسازی شبکه 
توزیع آب در اســتان تهران انجام شده است. باقی 
میزان آب بدون درآمد مربوط به تلفات غیرفیزیکی 
)ظاهــری( و مصارف مجاز بدون درآمد اســت که 
شامل انشــعاب های غیرمجاز، مصارف فرآیندی 
داخلی، برداشت آب از شیرهای آتش نشانی، خطای 
اندازه گیری کنتورها، شست وشوی خطوط انتقال و 

شبکه توزیع و مخازن است.

   26 میلیارد دلار فاینانس با بانک های خارجی منعقد شد 
   اسحاق جهانگیری: برای جذب 60  میلیارد دلار سرمایه گذاری با بانک های خارجی مذاکره کرده ایم

ویترین جهان

اقتصاد مجازی

 بحران برگزیت 
برای رستوران های انگلیسی

فارس| رســتوران های زنجیره ای در انگلیس به 
شدت به کارگران مهاجر از اتحادیه اروپا وابسته بودند 
و درحال حاضر با خروج ده ها هزار نفر از این کارگران 
مهاجر، رستوران های انگلیسی با کمبود نیروهای 
متخصص مواجه شــدند. به گــزارش خبرگزاری 
فرانسه، در پی کلید خوردن خروج انگلیس از اتحادیه 
اروپا، اتباع مهاجر کشــورهای عضــو اتحادیه اروپا 
درحال ترک انگلیس هستند و طی 12 ماه منتهی به 
ماه مارس، 122 هزار مهاجر از انگلیس خارج شده اند 
که نســبت به 12 ماه قبل از آن 33 هزار نفر افزایش 
داشته است. رســتوران های زنجیره ای فرانکو مانکا 
اعلام کردند که خــروج کارگران اروپایی از انگلیس 
درحال تبدیل شــدن به یک بحران بــزرگ برای 

رستوران ها در انگلیس می شود.

 سرقت اطلاعات بانکی 
با دانلودهای مذهبی 

ایرنا| مهدی شــکیب، رئیس اداره پیشگیری از 
جرایم ســایبری پلیس فتا نیروی انتظامی گفت: 
یکی از شگردهای مجرمان سایبری، سوءاستفاده 
از کاربــران فضــای مجــازی بــه بهانــه ایام و 
مناسبت های مذهبی اســت. دانلود نرم افزارها و 
ادعیه های مذهبی ویژه محرم مناسب ترین روش 
برای ارسال بدافزار است.  او افزود: یکی از راه های 
سرقت اطلاعات کاربران، ارسال بدافزار است که 
معمولا در قالب فایل های ضمیمه شده به سیستم 

فرد قربانی نفوذ می کند.
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مســعود رحیمی مدیرکل ریالی و نشــر بانک مرکزی از انتقال 1800 حساب 
دولتی به بانک مرکزی در 5ماه گذشته خبر داد و گفت: از 70 هزار حساب دولتی 
تاکنون 4200 حســاب معادل 6 درصد کل حساب ها به بانک مرکزی منتقل شده 

است.
 او توضیح داد: پیش از ابلاغ رئیس جمهوری مبنی بر انتقال حساب شرکت های 
دولتی به بانک مرکزی که 6ماه پیش صادر شــد، دولت در برنامه پنجم توســعه 

مکلف به انتقال همه حساب های خود به بانک مرکزی بود.

کوروش فتاحی سرپرســت شــرکت شــهر فرودگاهی امام خمینی)ره( از دستور وزیر 
راه وشهرسازی برای تسریع عملیات ساخت ترمینال سلام خبر داد و گفت:  در نیمه نخست 
امســال میزان تاخیرات پروازی به یک میلیون و 50 هزار دقیقه رسید که این مسأله موجب 
هرج ومرج می شود. او با اعلام این که تعداد پروازهای انجام شده در فرودگاه امام نسبت به نیمه 
نخست  سال گذشته 11 درصد رشد داشته است، اظهار کرد: در 6ماه اول امسال 5 میلیون نفر 
در فرودگاه امام اعزام و پذیرش شد که در مقایســه با مدت مشابه پارسال 15.5 درصد رشد 

داشته است.

6
درصد

1 
میلیون

 دقیقه تأخیر در پروازهای فرودگاه امام حساب های دولتی به بانک مرکزی منتقل شد

پایانصفحهبندی:شروعصفحهبندی:زمانصفحهبندی:19/00- 18/30

رسیدگی به وضع پرسنل هپکو و آذرآب در کمیسیون صنایع 

اعتراض کارگران اراکی به مجلس رسید
شــهروند| اعتراض کارگران هپکو و آذرآب 
سه شــنبه این هفته در کمیسیون صنایع بررسی 
می شود. سعید باستانی ســخنگوی کمیسیون 
صنایع و معادن درحالــی از رایزنی از وزیر صنعت 
برای حل مشکلات کارگران اراکی خبر داده که در 
روز های گذشته هیچ واکنشی از سوی دو دستگاه 
متولی رسیدگی به وضع کارگران )وزارت صنعت، 
معدن و تجارت و وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی( 
نسبت به کتک خوردن کارگران هپکو و آذرآب دیده 
نشده است. البته این نخستین بار نیست اعتراض 
کارگران ایرانی با برخورد مواجه می شــود و خرداد 
 سال گذشته بود که 5نفر از کارگران معدن آق دره 
که نسبت به شرایط کاری خود معترض بودند، به 
یک سال حبس تعزیری و شــلاق محکوم شدند. 
موضوعی که حالا انتقادهای بســیاری در فضای 

مجازی به دنبال داشته است. 
داستان از چه قرار است 

کارگران هپکو و آذرآب سه شنبه تجمع اعتراضی 
برگزار کردند تا به پرداخت نشدن حقوقشان اعتراض 
کنند. کارگران معترض حتی ورودی شهر اراک واقع 
در جاده تهران و ریل راه آهن زیر پل شهید بختیاری 

را مسدود کردند و به گفته شاهدان عینی، در پاره ای 
مواقع با عکس العمل نیروی انتظامی روبه رو شدند و 

پلیس تلاش کرد آنها را متفرق کند.
آن گونه که نمایندگان معترضــان می گویند، 
کارگران کارخانــه آذرآب اراک نزدیــک به 6ماه 
معوقات مزدی دارند. کارگران کارخانه هپکو نیز از 
دی ماه  سال 95 مطالبات مزدی خود را به صورت 
کامل دریافت نکرده انــد. درباره مطالبات بیمه ای 
هر دو گــروه این کارگران صحبت از بدحســابی 
کارفرمایان در برابر سازمان تأمین اجتماعی مطرح 
شــده، به طوری  که دفترچه بیمه آنها به سختی 
تمدید می شــود. این درحالی اســت که شرکت 
هپکوی اراک، تولیدکننده ماشین آلات راهسازی و 
در واقع تنها کارخانه تولید ماشین آلات راهسازی 
در ایران و خاورمیانه به شــمار می رود. این شرکت 
در سال های اخیر مشکلات بســیاری را متحمل 
شده و کارگران این واحد صنعتی بارها اعتراضات 
خود را مطرح کرده اند که یکــی از این اعتراضات 

روز سه شنبه انجام شد. این درحالی است که مدت 
زیــادی از اعتراضات و تجمعــات کارگران هپکو 
می گذرد و با وجود تمامی اقداماتی که برای رفع این 
مشکل انجام شده، هنوز هم مشکلات کارگران رفع 
نشده است. شــرکت آذرآب اراک هم یک شرکت 
هلدینگ ساخت وساز ایرانی اســت که در زمینه 
احداث زیرساخت های صنعتی، پالایشگاه های گاز، 
مجتمع های پتروشــیمی، کارخانجات سیمان و 
نیروگاه های برق آبی فعالیت می کند. با وجود این، 
کارگران این شرکت بزرگ هم مدتی است با شرایط 
دشوار و تأخیر در دریافت حق الزحمه خود روبه رو 
شــده اند. البته سه شــنبه این هفته، نخستین بار 
نبود که کارگران آذرآب به حقوق های معوقه خود 
اعتراض کردند. آنها بیست وپنجم تیرماه در مقابل 
فرمانــداری اراک تجمع کردنــد و از فرماندار این 
شهرستان قول گرفتند مشکلاتشان مرتفع شود. 
بختیاری، فرماندار اراک نیز در جمع این کارگران 
معترض گفته بود؛ در جلسات کمیسیون کارگری 

استان، مشــکلات کارگران و مطالب چندین بار 
منعکس شده و مسئولان شرکت نیز چندین بار در 
این جلسات حضور پیدا کرده و قول رفع مشکلات 

را داده اند.
سعید باستانی ســخنگوی کمیسیون صنایع 
مجلس حالا از بررســی موضوع اعتراض کارگران 
کارخانه های هپکو و آذرآب اراک در جلســه روز 

سه شنبه این کمیسیون خبر داد.
او با بیان این که دیروز نخستین جلسه مجلس 
بعد از تعطیلات برگزار شده، به فارس گفته است: 
نخستین جلسه کمیسیون صنایع پس از تعطیلات، 
در روز سه شنبه هفته جاری برگزار می شود که با 
توجه به حضور نماینده اراک در کمیسیون صنایع، 
موضوع اعتــراض کارگــران کارخانه های هپکو و 

آذرآب در این جلسه مطرح و بررسی خواهد شد.
وی ادامه داد: براســاس میزان پیشرفت موضوع 
در کمیسیون صنایع و این که مشکلات ایجادشده 
از طریق کمیســیون قابل حل باشد یا این که نیاز 
به نشست های بیرونی داشته باشــیم، موضوع را 
پیگیری خواهیم کــرد و درصورت لــزوم با وزیر 

صنعت نیز رایزنی هایی را انجام خواهیم داد.

دیگه چه خبر

شهردار مشهد با اشــاره به اینکه حضور توریست در 
شــهرهای بزرگ جهان، آورده بسیاری برای شهرداری 
آن شهرها دارد، تصریح کرد: امسال نیز با توجه به اینکه 
با قانون جدید، عوارض را از شــوراهای شهر گرفته اند، 
حتی عــوارض بلیت 25 میلیون زائر نیز به شــهرداری 
مشهد نمی رسد. قاسم تقی زاده خامسی در مراسم آغاز 
به کار رســمی خود به عنوان شهردار مشهد اظهار کرد: 
کار شهردار مشهد سختی های بسیار دارد چراکه آنها که 
به صورت تخصصی با این کار آشنا هستند می دانند که 
در دو سه ســال اخیر با کاهش بودجه، کار بسیار سخت 
شده است. شــهردار مشــهد در ادامه گفت: در این دو 
سه ســال اخیر به ســختی کارها اداره می شد که دلیل 
آن یکی کاهش درآمدهای دولت و دیگری ســاخت و 
سازها می باشد بنابراین کار ســختی در پیش داریم اما 
من هم آگاهانه وارد این مســیر شــدم و با شناخت این 
راه را انتخاب کردم. تقی زاده خامســی با اشاره به اینکه 
با لطف و کمک خداوند متعال، امام رضا)ع( و دوســتان 
و همکاران برای موفقیت در این ســمت امیدوار است، 
ادامــه داد: به دعای خانواده شــهدا و جانبــازان برای 
پیمودن این مسیر امیدوارم. وی خاطرنشان کرد: مشهد 
مشکلات زیادی دارد، اینجا تنها یک کلان شهر نیست 
زیرا علاوه بر جمعیت و وسعتش، سالانه 25 میلیون زائر 
دارد که در کنار رحمت حضورشــان، شهرداری مشهد 
هزینه هایی را متحمل می شود. شهردار مشهد با اشاره 
به اینکه در قانون جدید، عــوارض ارزش افزوده وصول 
شده در مشهد بین همه شهرهای استان توزیع می شود، 
ادامــه داد: همه اینها مشــکلات جدیدی اســت که بر 
مشــکلات قبلی شهرداری در ســال جاری اضافه شده 
اســت. همچنین اکبر صابری فر، شهردار اسبق مشهد 
نیز در آیین معرفی شــهردار جدید و تودیع شــهردار 
پیشــین پایتخت معنوی ایران اســلامی در ساختمان 
ســپید مشــهد گفت: از نمایندگان مجلس درخواست 
دارم که پای کار بیایند زیرا در غیر این صورت مشــهد 
در آینده غیرقابل سکونت می شــود و امروز هوای پاک 
در مشهد به شدت کاهش یافته است. بنابراین گزارش، 
قاســم تقی زاده خامســی در نخســتین روز حضور در 
دفتر کار خویش به عنوان شــهردار خواستار عدم درج 
هرگونه آگهی تبریک در رسانه ها و همچنین اجتناب از 
ارسال هدایا و گل و پیام تبریک، از سوی افراد، نهادها و 

سازمان های مختلف برای صرفه جویی در هزینه ها شد.

 شهردار مشهد مانع از چاپ آگهی 
و ارسال گل تبریک شد!

شهرستان


